
OBEC  BYSTRANY   
okres Spišská Nová Ves, tel./fax: 053/4495 338 

 
 

Z Á P I S N I C A 
 

z  III.  zasadnutia obecného zastupiteľstva 
konaného dňa 20.03.2013 /streda/  v kancelárii starostu obce Bystrany. 

 
Prítomní podľa prezenčnej listiny. 
 
p. poslanec Milan Valenčík  - ospravedlnený. 
 
1. Otvorenie 
 
 Starosta obce zahájil III. zasadnutie obecného zastupiteľstva  a privítal poslancov, 
ktorí boli prítomní na zasadnutí. 
 
 
2. Zvolenie  návrhovej komisie a overovateľov zápisnice 
 
Na  návrh  pána  starostu  obce   poslanci  schválili návrhovú  komisiu, overovateľov  a 
zapisovateľku. 

 
Návrhová komisia:   Zdeněk Šandor   Overovatelia: Fabián Mirga 
   Roman Kandráč     Ján Mikula 
 
Zapisovateľka: Mgr. Lívia Staňová 
 
                   

Hlasovanie:        za:    7     proti:     0      zdržal:    0          /7   : 0  : 0  / 
 
 
3. Schválenie programu. 
 

1. Otvorenie 
2. Zvolenie navrhovej komisie, overovateľov a zapisovateľa. 
3. Schválenie programu 
4. Kontrola uznesení 
5. Návrh VZN – Malé zdroje znečisťovania ovzdušia. 
6. Žiadosti 
7. Rôzne 
8. Diskusia 
9. Záver 
 
Doplnenie programu:  
 
Starosta obce doplnil program o 1 bod: Prejednanie starostovho platu  



Kontrolórka obce, p. Puhallová doplnila program o 2 body:  
 
- Stanovisko hlavného kontrola k plánu kontrolnej činnosti k I a II.polroku 2012 
- Plán kontrolnej činnosti na I. polrok 2013 

 
Starosta obce dal poslancom OZ  hlasovať o schválení programu. 
 

Hlasovanie:       za:  7           proti:    0    zdržal:    0       / 7  :  0 : 0  / 
 
Obecné zastupiteľstvo v Bystranoch schvaľuje  program zasadnutia. 
 

 
4. Kontrola uznesení 
 
Uznesenia z II.  zasadnutia obecného zastupiteľstva zo dňa 07.01.2013 boli splnené. 
 
5. Návrh VZN – Malé zdroje znečisťovania ovzdušia  
   
Mgr. Lívia Staňová vysvetlila prítomným poslancom návrh Všeobecne záväzneho nariadenia– 
Malé zdroje znečisťovania ovzdušia.  
 
Starosta vyzval poslancov, aby hlasovali o predloženom návrhu. 
 

Hlasovanie:       za:  7            proti:    0    zdržal:    0      / 7  :  0 : 0  / 
 
 
 
6. Prerokovanie starostovho platu 
 
 Starosta oboznámil poslancov, že podľa zákona sa každý rok mení plat starostov 
v závislosti od vývoja hospodárstva SR. Starosta vyzval každého poslanca, aby na základe 
vlastného uváženia zhodnotil jeho prácu.  
 Mesačný plat starostu je vypočítaný ako priemerný mesačný plat  zamestnanca 
hospodárstva SR za rok 2012, t.j. 805,00 € a koeficientu (2,17 – zaokrúhlený smerom nahor) 
podľa § 4 zákona č. 253/1994 Z.z. v znení neskorších zmien.   
 Páni poslanci sa spoločne zhodli, že navýšia starostovi plat o 50% podľa zákona č. 
253/1994 §4 ods.2, t.j. 2 621,00 € slovom dvetisícšesťstodvadsaťjeden eur. 
 
Starosta vyzval poslancov, aby hlasovali o navýšení starostovho platu o 50%. 
 

Hlasovanie:       za:  7            proti:    0    zdržal:    0      / 7  :  0 : 0  / 
 
 
7.Žiadosti 
 
Starosta obce informoval OZ o došlých žiadostiach do podateľne OcÚ Bystrany. 
 

• Tomáš Žiga – Žiada o zapožičanie zasadačky ( Bystrany č. 52) na deň 
23.3.2013 od 13.00 hod. do 20.00 hod. z dôvodu krstu jeho dieťaťa Tomáša. 



Predpokladaný počet účastníkov je 60.  
 

Starosta obce vyzval poslancov, aby hlasovali o predloženej žiadosti. 
 

Hlasovanie:       za:  7            proti:    0    zdržal:    0      / 7  :  0 : 0  / 
 
 
 

• Malvína Žigová – žiada o podporu propagácie kultúry obce Bystrany formou 
finančnej dotácie v sume 800 € pre syna Patrika Žigu. 

 
František Žiga (302) : „Ak obec bude organizovať nejaké kultúrne podujatie, tak Patrik bude 
hrať zadarmo? A keď bude niekde mimo obce?“ 
Štefan Žiga: „ Tak za syna môžem povedať, že ak sa mu dá vedieť aspoň také dva týždne 
dopredu, tak si to nejako zariadi.“ 
Starosta: „Uvidíme koľko finančných prostriedkov je vyčlenených v rozpočte. Navrhujem 
preto,  aby sa predložená žiadosť presunula do ďalšieho zastupiteľstva, ktoré by sa malo 
konať v apríli, pretože občianske združeniam spolky a pod. môžu obec žiadať o dotáciu do 
konca marca. Uvidíme koľko žiadosti ešte bude doručených do podateľne OcÚ a na základe 
toho sa rozhodne.“ 
 
Poslanci OZ berú predloženú žiadosť na vedomie a presúvajú ju do ďalšieho zastupiteľstva.  
 
 

• Miroslav Pokuta nar. 07.05.1970, Bystrany č. 246, 053 62,  
• Ivan Pecha, nar. 03.12.1974, Bystrany č. 268, 05362,  
• Pavol Šibrík, nar. 15.08.1991, Bystrany č. 88, 053 62,  
• Martina Kalejová, nar. 11.08.1988, Bystrany č, 56, 053 62, 
• Mário Drugda, nar. 06.11.1987, Bystrany č, 56, 053 62 – Žiadajú o pomoc 

pri riešení nepriaznivej bytovej situácie. 
 

Starosta: „Obec momentálne nedisponuje so žiadnymi voľnými bytmi.“ 
 
Poslanci OZ berú predložené žiadosti na vedomie. 
 
Starosta obce oboznámil poslancov o prijatom uznesení č.10/2013 – p. Pavol Polhoš – 
odpredaj pozemku v rómskej osade. 
Starosta: „ Pavol Polhoš mal zlé vypísanú žiadosť, nakoľko on sám nie je žiadateľ, ale 
žiadateľ je aj jeho pani manželka Erika Polhošová. Preto treba uznesenie č.10/2013 zrušiť 
a prijať nove, kde bude figurať aj jeho manželka Erika.“ 
 
Starsota vyzval poslancov,aby hlasovali. 
 

Hlasovanie:       za:  7            proti:    0    zdržal:    0      / 7  :  0 : 0  / 
 

 
 
 
 
 



8. Doplnenie programu – kontrolórka obce p. Jitka Puhallová doplnila program o dva body: 
Stanovisko hlavného kontrolóra k plánu kontrolnej činnosti k I a II. polroku 2012.  
 
Kontrolórka vysvetlila prítomným poslancom výsledky jej kontrolnej činnosti.   
 
Poslanci OZ berú stanovisko hlavnej kontrolórky  na vedomie. 
 
Plán kontrolnej činnosti na I.polrok 2013. 
 
Kontrolórka obce informovala OZ o svojom pláne kontrolnej činnosti na I. polrok 2013. 
 
Starosta  vyzval poslancov, aby hlasovali o pláne kontrolnej činnosti na I. polrok 2013. 

 
 

Hlasovanie:       za:  7            proti:    0    zdržal:    0      / 7  :  0 : 0  / 
 
9. Rôzne 
 
 
V rôznom sa k slovu prihlásil poslanec František Žiga (302). Žiadal o znovu prerokovanie 
žiadosti TJ Spartak Bystrany, ktorá bola prejednávaná na II. zasadnutí OZ.   
František Žiga (302): „ Na tréningy v zime nemajú chlapci dostatočné vhodné oblečenie. 
Potrebovali by teplákové súpravy!“ 
Milan Jochman: „ Veď sme odsuhlásili pre TJ SŠM a TJ Spartak rovnakú sumu. Tak aj TJ 
Spartak musí hospodáriť len s tým čo má ako my.“ 
František Žiga: „Milan, veď aj vy máte ako TJ SŠM pekné teplákové súpravy. Aj my by sme 
chceli mať pekné súpravy.“ 
Milan Jochman: „ Ale u nás si ich chlapci kupovali sami, za svoje peniaze.“ 
Kontrolórka: „Každý dostane dotáciu a musí s ňou vedieť hospodáriť celý rok.“ 
Starosta: „ Mali ste odsúhlasenú sumu na celý rok. Musíte si to kúpiť za tie peniaze.“ 
František Žiga(302): „ Ale my to žiadame ako občianske združenie TJ Spartak, nie ako 
fyzická osoba. My nemáme žiadnych sponzorov. Veď nech sa urobí prieskum trhu, nám 
stačia najlacnejšie aké budú. Nemusia byť za 500 €.“ 
Štefan Žiga: „ Na šport sa peniaze vždy nájdu, ale na kultúru nie!“ 
Kontrolórka: „ V žiadosti o dotáciu nikdy nemáte vytýčené ciele, čo a kedy chcete počas 
roka robiť. Stále robíte akcie na poslednú chvíľu a potom rýchlo zháňate peniaze.  
Starosta: „Páni poslanci, kto je zato, aby sme túto žiadosť TJ Spartaku prejednávali teraz?“  
 

 Hlasovanie:       za:  4            proti:    0    zdržal:    3     / 4  :  0 : 3  / 
  ( František Žiga /302/) 
  ( Roman Kandráč) 
  ( Zdeněk Šandor) 
  ( Fabián Mirga) 

  
František Žiga (302): „ Žiadane teplákové súpravy, sú pre chlapcov fakt potrebné.“ 
Milan Jochman: „ A tak vznikne to, že si ľudia nevážia peniaze. Tepláky sa roztrhnú, tak to 
nevadí, veď prídu na úrad a budú od obce zase žiadať.“ 
František Žiga(302): „To sa nikdy nestane, len raz a dosť.“  
Kontrolórka: „ Aj tak sa to teraz nedá schváliť, pretože je potrebná úprava rozpočtu, 
nakoľko rozpočet už ste schválili v decembri!“ 



Štefan Žiga: „ Veď môj Patrik  tiež reprezentuje obec. Vy si vôbec neuvedomujete o čom je 
reč. Tepláky si športovci zaslúžia? Treba si ľudí vážiť!“ 
František Žiga(302): „Všetko zrušme, všetky žiadosti!“ 
Kontrolórka: „Najprv je potrebná úprava rozpočtu, potom musíte nájsť peniaze odkiaľ ich 
presuniete a tak sa môžeme ďalej baviť o spomínanej žiadosti.“ 
Starosta: „ Navrhujem pracovné stretnutie tak koncom apríla 2013, kde sa spoločne budeme 
baviť o došlých žiadostiach o dotáciu. Potom to prerokujeme na ďalšom zasadnutí obecného 
zastupiteľstva.“ 
 
Poslanci berú žiadosť TJ Spartak o teplákové súpravy na vedomie. 
 
 
 

10. Diskusia 
  
V diskusia sa k slovu prihlásil p. Ivan Kandráč : „ Ja by som len chcel povedať, že sa treba 
o našu obec starať.“ 
Starosta: „Poslanci OZ na čele so starostom sa o obce starajú v rámci svojich možností.“ 
 
 
11. Záver 
 
 
 V závere starosta poďakoval prítomným poslancov a  ostatným prítomným za  ich účasť. 
 
 
Bystrany, 22.03.2013 
 
 
 
 
 
                                                                                                     František Žiga 
                                                                                                      starosta obce 
 
 
 
Overovatelia:   Fabián Mirga    ................................................................           
 
 
 
 
 
 
                         Ján Mikula     ................................................................ 
 
 
 


